
نهایی شدن لیست شورای ائتلاف 
برای انتخابات شوراها تا ۱۲ خرداد

رئیس شورای ائتلاف استان تهران از احتمال مشخص 
ش��دن لیست شورای ائتلاف برای شورای شهر تهران تا 
۱۲ خرداد سال جاری خبر داد. به گزارش ایسنا، مهدی 
چمران در تشریح روند جمع بندی لیست ۲۱ نفره شورای 
ائتلاف برای شورای شهر تهران گفت: بر اساس تصمیم 
اتخاذ شده، مصاحبه با افراد آغاز شده تا از میان ۸۴ نفر به 
لیست ۲۱ نفره برسیم. در این راستا جداولی تهیه شده 
که در آن حداقل هایی در نظر گرفته شده همانند اینکه 
بیش از نیمی از افراد باید جوان باشند، البته جوانی باتجربه، 
توانمند و کاردان و دارای تحصیلات مرتبط و خلاق که 

بتواند در شورا منشأ کار مؤثر باشد. 
وی افزود: از س��وی دیگر افراد پیشکسوت که دارای 
تجربه هستند حضور خواهند داشت تا خلاقیت و تجربه 
کنار هم قرار گیرند و ش��ورایی محرک و متحول شکل 
بگیرد. قطعا اگر تنها افراد تازه کار وارد شورا شوند معلوم 
نیس��ت نتیجه خوبی حاصل ش��ود و اگر هم فقط افراد 
قدیمی وارد ش��ورا ش��وند باز هم ممکن است تحول و 
تحرک مورد نیاز ش��هر و مدیریت ش��هری ایجاد نشود 
ولی اگر این دو کنار یکدیگر باشند یعنی نیروهای جوان 
و کسانی که تجربه در شورا و شهرداری دارند، می تواند 

نتیجه مثبتی حاصل شود. 
رئیس ش��ورای ائتلاف اس��تان تهران ادامه داد: تمام 
تخصص های مورد نیاز مدنظر قرار می گیرد به شکلی که 
چند معمار شهرساز، چند حقوقدان، چند اقتصاددان و چند 
متخصص ترافیک نیاز داریم و این موارد احصا شده که 
حدود ۱۵ تخصص است. در حقیقت بر اساس نیازهایی 
که ش��ورا و کمیسیون های شورا دارند این نیازسنجی ها 

انجام شده است. 

رئیس پلیس پایتخت عنوان کرد

 تأثیر قطع برق 
بر مدیریت ترافیک و امنیت

سردار حسین رحیمی درباره خاموشی های اخیر که 
ناش��ی از قطع برق در برخی مناطق تهران است، گفت: 
واقعیت این است که قطع برق مشکلات زیادی در حوزه 
ترافی��ک برای پلیس راهور ایجاد کرده و علاوه بر آن در 
انضباط  بخش��ی و ارتقای امنیت پایتخت نیز مشکلاتی 
رقم  زده اس��ت. از این رو امیدوارم این مساله زودتر حل 
ش��ود و مسؤولان مربوط اقدامات لازم را برای جلوگیری 
از قطع برق انجام دهند. به گزارش ایسنا، وی درباره تاثیر 
استخراج رمز ارزها بر قطع برق که منجر به دستور اخیر 
رئیس جمهوری برای توقف تولید ارز دیجیتال نیز شده 
است، تصریح کرد: همان طور که در عمل هم نشان داده ایم، 
ما در پلیس پایتخت این آمادگی را داریم با هرگونه فعالیت 
غیرقانونی برای استخراج رمزارزها و فعالیت ماینرها برخورد 
کنیم و این موضوع را به وزارت نیرو نیز اعلام کرده ایم که 
هر جایی را در سطح شهر تهران اگر به ما اعلام کنند ما 
با تمام توان با فعالیت های غیرقانونی استخراج رمزارزها 
برخورد خواهیم کرد. رئیس پلیس پایتخت افزود: ما این 
آمادگی را داریم و قبلا نیز اعلام کرده ایم. علاوه بر آن در 
صورت مشاهده چنین مواردی خودمان نیز وارد عمل شده 

و با آن برخورد می کنیم. 

۷۰ هزار مبتلا به »ام اس« در ایران
رئیس مرکز مدیریت پیوند و درمان بیماری های وزارت 
بهداش��ت با اش��اره به اقدامات انجام شده از سوی وزارت 
بهداش��ت در حوزه بیم��اری ام اس، گفت: طی دهه های 
اخیر ش��یوع بیماری ام اس در کش��ور بویژه در مناطق 
شهری افزایش یافته است. دکتر مهدی شادنوش با اشاره 
به وضعیت بیماران  ام اس در کشور، گفت: بر اساس آمار 
ثبت شده در سامانه بیماران خاص معاونت درمان وزارت 
بهداشت، تا امروز ۷۰۰۰۰ بیمار مبتلا به  ام اس در کشور 

برآورد شده است. 
وی با بیان اینکه شیوع بیماری ام اس همچنان با نسبتی 
۲/۵ برابری در زنان بیش از مردان بوده و بیشتر در سنین 
۲۰ تا ۴۵ س��ال است، گفت: متوسط شیوع این بیماری 
بر اساس آمارهای جهانی به میزان ۱۱۲ نفر به ازای هر 
۱۰۰ هزار نفر جمعیت بوده و میزان بروز آن نیز ۵/۲ به 
ازای هر ۱۰۰ هزار نفر جمعیت است. البته این نسبت در 
کشورهای مختلف متفاوت است. شادنوش ادامه داد: در 
ایران نیز ش��یوع ام اس معادل ۸۷ بیمار به ازای هر ۱۰۰ 
هزار نفر جمعیت بوده و کشورمان از نظر شیوع ام اس در 
شمار کشورهای با شیوع بالا محسوب می شود. در عین 
حال باید توجه کرد که طی دهه های اخیر شیوع بیماری 
ام اس در کشور بویژه در مناطق شهری افزایش یافته است. 
این مساله اهمیت تشخیص و کنترل بیماری در جوانان و 
میانسالان را با توجه به شیوع متوسط تا بالای این بیماری 

در کشور نشان می دهد. 

رشد ۱۴۰ درصدی جمع آوری فطریه
مدی��رکل امور اجرایی زکات از رش��د ۱۴۲ درصدی 
جمع آوری زکات فطریه در کمیته امداد نسبت به سال 
گذشته خبر داد. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی کمیته امداد، 
محمدطه مهری با اعلام آمار اولیه جمع آوری زکات فطریه 
در کمیته امداد گفت: بر اساس آخرین آمار، تاکنون ۳۰۴ 
میلیاردتومان زکات فطریه و کفاره جمع آوری شده است. 
وی ادام��ه داد: از این رقم ۲۶۰ میلیارد تومان فطریه 
عام و ۱۴ میلیارد تومان فطریه سهم سادات بوده است. 
مدیرکل امور اجرایی زکات اضافه کرد: همچنین حدود ۳۰ 
میلیارد تومان از میزان زکات فطریه مربوط به کفارات و رد 
مظالم است. مهری با بیان اینکه سال گذشته ۱۲۶ میلیارد 
تومان زکات فطریه در کل کشور جمع آوری شد، تاکید 
کرد: با توجه به رقم ۳۰۴ میلیارد تومانی زکات فطریه در 
سال جاری، این عدد نسبت به سال گذشته ۱۴۲ درصد 

افزایش نشان می دهد. 
وی با اش��اره به اینکه آمار زکات فطریه در کل کشور 
هنوز نهایی نش��ده اس��ت، گفت: می��زان نهایی زکات 
جمع آوری ش��ده پس از ثبت اطلاعات در سامانه جامع 
اعلام خواهد شد. مدیرکل امور اجرایی زکات خاطرنشان 
کرد: زکات فطریه جمع آوری شده در کمترین زمان ممکن 
به دست خانواده های نیازمند رسیده و صرف امور معیشتی 

محرومان شده است.

اخبار

اجتماعی
ممنوعیت ورود به گیلان در تعطیلات پایان هفته

رئیس پلیس  راه گیلان از ممنوعیت ورود خودروها به گیلان در تعطیلات پایان هفته خبر داد. سرهنگ جاور صفاری اظهار کرد: ورود خودروهای غیربومی گیلان از ساعت 
۱۲ روز سه شنبه ۱۱ خرداد تا ساعت ۱۲ روز دوشنبه ۱۷ خرداد به استان گیلان ممنوع است. وی افزود: کارکنان پلیس  راه در مبادی ورودی استان مستقر هستند و از ورود 
خودروهای غیربومی به استان گیلان جلوگیری می کنند. رئیس پلیس راه گیلان از هموطنان خواست از ۱۱ تا ۱۷ خرداد از سفر به گیلان خودداری کنند. 

دوشنبه ۱۰ خرداد ۱۴۰۰
وطن امروز     شماره 3۲۲۲

مصطفی خدابخشی: موضوع درآمدهای شهری به عنوان یکی از 
مهم ترین دغدغه های مدیریت شهر همیشه محل مناقشه بوده 
است، بر همین اساس ایجاد درآمدهای پایدار در شهر به یک 
امر مهم و بدیهی تبدیل شده است که باید مدیریت شهری در 
یک تعامل موثر با دولت و مجلس راهکارهای ایجاد آن را فراهم 

کند و عملا یک گام به سوی فرار از شهرفروشی بردارد. 
در بررس��ی کارنامه مدیریت پنجم ش��هر ته��ران یکی از 
موضوعات مورد توجه، چگونگی عملکرد آن در ایجاد بسترهای 
لازم جهت تحقق درآمدهای پایدار در شهر است. شورای شهر 
پنجم و شهرداری در این دوره مانند بسیاری از مسؤولیت های 
دیگر خود در حوزه های فرهنگی، عمرانی و... که نتوانستند به 
صورت موثر عمل کرده و نمره قبولی به دست آورند، در حوزه 
درآمدهای پایدار شهری نیز حرکت مثبتی از آنها به ثبت نرسید. 
بر همین اساس مهندس مهدی چمران، رئیس سابق شورای 
شهر تهران در گفت وگو با »وطن امروز« با اشاره به ضرورت های 
ایجاد درآمدهای پایدار برای شهرداری ها گفت: ما در دوره پنجم 
مدیریت شهری شاهد بودیم که هیچ اقدام جدیدی برای ایجاد 

درآمدهای پایدار شکل نگرفته است. 
وی ادامه داد: قرار بر این بود که دولت لایحه ای را به منظور 
ایجاد درآمدهای پایدار به مجلس ببرد اما با این وجود دولت این 
موضوع را نپذیرفت و لایحه ای در این زمینه به مجلس داده نشد، 
لذا بر همین اساس ما طی ۴ سال گذشته شاهد بودیم که هیچ 
گونه تغییری در درآمدهای پایدار شهرداری ها بویژه شهرداری 

تهران ایجاد نشد و روند مانند گذشته پیش رفت. 
رئیس شورای ائتلاف استان تهران با اشاره به اینکه موضوع 
درآمدهای پایدار یکی از مش��کلات پیش روی شورای ششم 
خواهد بود، خاطرنش��ان کرد: باید شورای ششم تلاش کند تا 
نحوه کسب درآمدها مشخص باشد. به همت مجلس در زمینه 
درآمدهای پایدار اقدام خوبی صورت گرفت تا از مالیات بر ارزش 
افزوده سهم بیشتری به شهرداری ها اختصاص داده شود، این در 
حالی است که نمایندگان دوره قبل مجلس این سهم را کاهش 
داده بودند و با ورود شورای نگهبان به موضوع و تلاش مدیریت 

چهارم شهری مشکل مرتفع شد. 
ورود مجلس به افزایش درآمدهای پایدار شهری ■

رئیس ش��ورای ائتلاف تهران بر این باور اس��ت با همکاری 
مشترک میان مجلس، دولت و مدیریت شهری می توان موانع 

شکل گیری درآمدهای پایدار را مرتفع کرد. چمران با اشاره به 
تلاش مجلس انقلابی برای افزایش درآمدهای پایدار شهرداری ها 
گفت: بر اساس مصوبات مجلس، هم اکنون درصدی به درآمدهای 
شهرداری ها اضافه شده است که این ابتدای راه بوده و باید در این 
زمینه با شکل گیری یک همکاری مشترک بین شورای ششم 

و مجلس قدم های بزرگ تری برداشته شود. 
چم��ران تاکید کرد: یقینا با تقویت درآمدهای پایدار، دیگر 
شهرداری ها به سمت تراکم فروشی و شهرفروشی نخواهند رفت. 
هم اکنون حدود ۵ درصد از درآمدهای شهرداری ها از عوارض 
ساختمانی است. ما باید تلاش کنیم تا عوارض افزایش نیابد تا 
از این طریق مردم به ساختمان سازی ترغیب و بخش عمده ای 

از مشکلات موجود در بازار مسکن در تهران مرتفع شود. 
هزینه سنگین مدیریت شهر و مطالبات مالی از دولت ■

کمبود منابع مالی در شهر و حجم بالای مطالبات مدیریت 

شهری از دولت از جمله مشکلات اصلی در مدیریت مالی شهر 
به حساب می آید، لذا با نقش آفرینی موثر شورای شهر می توان 
این توقع را داشت که مدیریت شهری ششم گامی موثر در احیای 
مطالبات مدیریت شهری از دولت برداشته و بسترهای لازم برای 

ایجاد درآمدهای پایدار ایجاد شود. 
در همین رابطه نرگس معدنی پور، کارشناس مسائل شهری 
گفت: یکی از مشکلاتی که شهرداری تهران با آن روبه رو است، 

موضوع کمبود منابع مالی و تامین بودجه است. 
شهردار سابق منطقه ۱۳ تهران با بیان اینکه برای برون رفت از 
مشکلات مالی موجود در شهر باید راهکارهای علمی و عملیاتی 
را در دستور کار داشت، بیان داشت: یکی از راهکارهای مهم این 
است که رویکرد شهرداری تهران در حوزه تامین منابع مالی باید 
از حالت کسب درآمدهای روزانه به شکل درآمدهای پایدار تغییر 
کند به طوری که شهرداری تهران بتواند به عنوان سرمایه گذار 

پروژه های کلان ورود کند و بخش خصوصی داخلی و خارجی 
را به خدمت بگیرد. 

وی ادامه داد: در این صورت هم زیرساخت ها توسعه خواهد 
یافت و هم در توسعه این زیرساخت ها مشارکت در تامین منابع 
از طریق برون سپاری فعالیت ها صورت خواهد گرفت. در عین 
حال سهم درآمدی ش��هرداری به عنوان درآمدهای پایدار در 
آینده تامین خواهد شد. بدین ترتیب یک تیر و ۲ نشان خواهد 
بود؛ هم پروژه اجرا شده است و هم سهم درآمدی در آن پروژه 
برای شهرداری تامین خواهد شد و این امر به رونق بخشی اقتصاد 
شهر کمک خواهد کرد و مانع از این خواهد شد که شهر تحت 

تاثیر فعالیت های روزمره قرار گیرد. 
معدنی پور با اشاره به ضرورت های احیای مطالبات شهرداری 
از دولت خاطرنشان کرد: شورای شهر درباره مطالبات معوقه و 

جاری شهرداری تهران از دولت باید نقش آفرینی کند.  
وی ادامه داد: به طور مثال شهر تهران به دلیل پایتخت 
بودنش مترتب هزینه های زیادی می شود؛ مانند حمل و نقل  
شهرستان هایی که به تهران رفت و آمد می کنند، خطوط 
هوایی که پروازشان به تهران منتهی می شود یا از تهران به 
شهرستان های دیگر منتقل می شوند و موارد مشابه دیگر 
در حوزه اتوبوسرانی و مترو، که کمک دولت در این بخش 
حتما باید وجود داش��ته باشد. مثلا برای کاهش آلودگی 
هوا ضروری اس��ت که خودروها در شهر تهران گازسوز یا 
برقی شوند و برای تحقق آن باید به بخش انرژی سوبسید 

تزریق شود. 
معدنی پور خاطرنش��ان کرد: این کار دستاوردی است برای 
ش��هرداری تهران و در عین ح��ال کاهش بدهی های دولت را 
نیز به همراه دارد. بنابراین مطالبه گری ش��ورای شهر از دولت 
و شهرداری تهران می تواند کمک کننده وصول مطالبات باشد 
که به عنوان هزینه پایتخت نشینی در شهر تهران باید توسط 

دولت پرداخت شود. 
شهردار سابق منطقه ۱۳ تهران استفاده از روش های متنوع، 
نوآورانه و پایدار تامین مالی و همچنین مدیریت کاهش هزینه، 
واگذاری گام به گام امور شهری به شهروندان و انجمن های محلی، 
توسعه خدمات الکترونیک و استفاده از فناوری های نوین را از 
دیگر راهکارهای حل مشکل کمبود منابع مالی شهرداری تهران 

در درازمدت دانست.

مهدی چمران در گفت وگو با »وطن امروز« مطرح کرد

ناتوانی مدیریت شهری در ایجاد درآمد پایدار
مهدی چمران در گفت وگو با »وطن امروز«: در دوره پنجم مدیریت شهری هیچ اقدام جدیدی برای ایجاد درآمدهای پایدار در پایتخت شکل نگرفت

با راه اندازی کارخانه عظیم تولید واکسن 
»کووای��ران برکت«، کش��ور از واردات 
واکسن کرونا بی نیاز می شود. محقق اصلی پروژه و مسؤول تیم 
نظارت بر فاز مطالعات بالینی واکسن »کووایران برکت« با بیان 
اینکه در تولید این واکس��ن استانداردهای بین المللی وحتی 
بیش از آن رعایت شد و در فاز دوم ایمنی زایی واکسن بسیار 
خوب بود، گفت: اکنون به علت موقعیتی که داریم باید تقاضای 
مصرف اورژانسی بشود که من این تقاضا را از وزارت بهداشت 

دارم و امید است وزارت بهداشت موافقت کند. 
مینو محرز در نشست با خبرنگاران گفت: همان طور که از 
قبل حدس می زدم اما اکنون به یقین پیوسته، مراحل کارآزمایی 
بالینی تحت نظارت متخصصان با موفقیت انجام می شود و شاید 
بالاتر از استانداردهای بین المللی را در تولید واکسن کرونا رعایت 
کردیم. کارخانه ساخته شده، یک کارخانه عظیم است که علاوه 
بر »کووایران برکت«، واکسن های دیگری را هم خواهد ساخت 
تا بی نیاز از واردات واکسن شویم. وی با بیان اینکه ما که ناظر بر 
مطالعات بالینی فاز سوم بودیم با چشم خود دیدیم که برنامه ها 
به صورت دقیق و مرتب اجرا شد و امیدواریم مردم هرچه زودتر 
بتوانند از این واکسن استفاده کنند، گفت: در کشورهایی که 
واکسن زده اند همه مشاغل راه افتاده است و باید تلاش کنیم 
از مهرماه مدارس و دانش��گاه ها بازگشایی شوند. محرز افزود: 
»کووایران برکت« نخستین واکسنی بود که ساخت آن در دستور 
کار قرار گرفت و نوید می دهیم این واکسن مصون و موثر است و 
امیدواریم زودتر در اختیار مردم قرار گیرد. وی با بیان اینکه در 
فاز دوم ایمنی زایی واکسن بسیار خوب بود، گفت: واکسیناسیون 
یک الزام و تنها راه کنترل بیماری و برگشت به زندگی عادی 

است و امید است هر چه زودتر این مرحله را هم بگذرانیم.
وی اف��زود: اکنون به علت موقعیتی که داریم باید تقاضای 
مصرف اورژانس��ی شود که من این تقاضا را از وزارت بهداشت 

دارم و امید است وزارت بهداشت موافقت کند. 
محرز در ادامه با بیان اینکه تمام نتایج لازم به وزارت بهداشت 
داده شده و اگر جای وزارت بهداشت بودم مجوز می دادم، عنوان 
کرد: مقالات مرحله تست در حیوانات چاپ شده و مرحله یک 
تست انسانی نیز برای چاپ آماده است. مرحله دوم هم بزودی 
به اتمام می رسد و آماده می شود و مقالات چاپ و مجوز سازمان 

جهانی بهداشت گرفته خواهد شد. 
وی همچنین درباره داوطلبان تزریق 
واکس��ن »کووای��ران برکت« گفت: 
داوطل��ب دریافت واکس��ن برکت از 

کشورهای دیگر هم کم نبود.
واکسیناس�یون  ■ ب�رای  آمادگی 

عمومی
مدیرگروه تحقیقات تولید واکسن 

ستاد اجرایی فرمان حضرت امام و مسؤول تیم تولید واکسن 
»کوو ایران برکت« با اشاره به اینکه یک جدول زمانبندی برای 
تولید واکسن »کوو ایران برکت« داریم که بر اساس آن قرار است 
ماه جاری)خردادماه( ۳ میلیون دوز واکسن تولید شود، عنوان 
کرد: تیرماه ظرفیت را ارتقا خواهیم داد و شهریور به بالای ۱۸ 

میلیون دوز خواهیم رسید. 
حسن جلیلی در نشستی با موضوع ارائه گزارش پیشرفت 
فاز س��وم کارآزمایی بالینی واکسن »کوو ایران برکت« با بیان 
اینکه اثربخشی و ایمن بودن واکسن یک بحث و تولید انبوهش 
بحث دیگری است، عنوان کرد: از اوایل مطالعات تولید انبوه هم 
در دستور کار قرار گرفت. ۲ فاز صنعتی و نیمه صنعتی در نظر 
گرفتیم و در شفافارمد ۲ خط تولید در فاز نیمه صنعتی راه اندازی 
ش��د. در آینده نزدیک فاز ۲ تولید صنعتی هم به بهره برداری 
می رسد. وی افزود: بهره برداری از فاز اول تولید صنعتی چندی 
پیش انجام شد و در حال حاضر یک میلیون دوز واکسن تهیه 
شده است و آمادگی داریم بعد از طی مراحل قانونی در اختیار 
وزارت بهداشت قرار دهیم. جلیلی با اشاره به اینکه یک جدول 
زمان بندی داریم که بر اس��اس آن قرار اس��ت در خردادماه ۳ 
میلیون دوز واکسن تولید شود، عنوان کرد: در تیرماه ظرفیت 
را ارتقا خواهیم داد و شهریور به بالای ۱۸ میلیون دوز خواهیم 
رسید. همزمان با ایجاد خطوط جدید صنعتی، محققان روی 

افزایش راندمان کار کردند و توانستیم 
با عدد قابل قبولی خطوط تولید را 
به بهره برداری برس��انیم. مدیرگروه 
تحقیقات تولید واکسن ستاد اجرایی 
فرمان حضرت امام و مس��ؤول تیم 
تولید واکس��ن »کوو ایران برکت« 
درباره نحوه نگهداری از واکسن های 
دپوشده گفت: واکسن های تولید شده 
در دمای یخچال نگهداری می شود و زمان ماندگاری قابل قبولی 
دارد. کارخانه شفافارمد زیرمجموعه گروه دارویی برکت است 
و زیرساخت های گسترده ای دارد و محدودیتی برای نگهداری 
نداریم. از ظرفیت های گروه دارویی برکت استفاده می کنیم. وی 
درباره مطالعه اثربخشی واکسن روی گونه های هندی و آفریقایی 
اظهار کرد: واکسن روی گونه انگلیسی اثر داشت. درباره مطالعه 
روی نمونه های آفریقایی و هندی هنوز نمونه خالصی که بتوانیم 
در آزمایشگاه رشد دهیم دریافت نکرده ایم و درخواست کردیم 
اگر نمونه خالصی هست در اختیار ما بگذارند. ما این آمادگی را 

برای مطالعه روی گونه های دیگر داریم. 
نگرانی  از موج پنجم کرونا در اوایل تابستان ■

پیام طبرسی، مجری مطالعه و عضو تیم علمی واکسن »کوو 
ایران برکت« با بیان اینکه فازهای اول و دوم کارآزمایی بالینی 
واکسن »کوو ایران برکت« موفقیت آمیز بود و نتایج خوبی از آن 
به دست آمد، گفت: اکنون اطلاعات مان کافی است تا این واکسن 
وارد فرآیند واکسیناسیون عمومی شود. اگر واکسیناسیون را 
گسترش ندهیم موج پنجم بیماری را در اوایل تابستان خواهیم 
داشت. وی با اشاره به اینکه اکنون زمان تصمیم گیری سریع 
است، گفت: البته این موضوع به معنای عدم واردات نیست اما 
واکسن برکت هم آمادگی ورود به فرآیند واکسیناسیون عمومی 
را دارد. طبرسی افزود: ما نمی خواهیم وزارت بهداشت را تحت 
فش��ار بگذاریم، س��ازمان غذا و دارو بررسی کرده و اگر صلاح 
دانست مجوز را صادر می کند. نتایج به سازمان جهانی بهداشت 
هم ارائه می شود. مراحل مطالعه بسیار دقیق و شفاف طی شده 
و دقت بالایی داش��ته است. مجری مطالعه و عضو تیم علمی 
واکسن »کوو ایران برکت« درباره عارضه واکسن نیز اظهار کرد: 
خوشبختانه واکسن عارضه عمده ای چون مرگ و لخته  شدن 
خون نداشته؛ عوارض معمول چون تب و درد در محل تزریق 
و بدن گزارش شده که طبیعی است. واکسن ایمن است و امید 

است هر چه سریع تر بتوانیم فشار موج های بعدی بیماری را با 
واکسیناسیون گسترده عمومی بکاهیم.

همچنین سیدحامد حسینی، مجری مطالعات بالینی واکسن 
»کوو ایران برکت« نیز در این کنفرانس خبری با اعلام پایان 
تزریق واکس��ن به داوطلبان در ۲ شهر تهران و کرج گفت: تا 
امروز در فاز س��وم، ۱۰ هزار و ۵۰۰ داوطلب در تهران و کرج 
وارد مطالعه بالینی واکسن شده اند و تزریق به ۹۵۰۰ داوطلب 
دیگر هم از ۲۰ خرداد در ۴ ش��هر مش��هد، بوشهر، اصفهان و 

شیراز انجام خواهد شد. 
وی افزود: تعداد کل داوطلبانی که در این فاز مورد مطالعه 
قرار می گیرند ۲۰ هزار نفر است و بیش از ۵۰ درصد داوطلبان 

تا امروز وارد مطالعات شده اند. 

عضو تیم علمی تولیدواکسن »کوو ایران برکت«:  آماده  واکسیناسیون عمومی هستیم

جهاد واکسن سازی
تولید 3 میلیون دوز واکسن در خرداد و رسیدن به ظرفیت ۱8 میلیون دوز تا شهریور

بهداشت

آمار مبتلایان،  درگذشتگان، بستری شدگان و بهبودیافتگان کرونا
تعداد بهبودیافتگانمیزان بستری روزانهتعداد فوتی هاتعداد مبتلایانروز

6999۴۱65۱3۲۲۱۷۴۰۱ خرداد

۷۱۰۲53۱8۴۱53۲۱3۷۱۲ خرداد

8۷۱۰۷۱۷3۱۰6۲۱۴۷8۱ خرداد

۱6,۴95 988۷6۱98۱۱5۴ خرداد

جان باختن198 نفر دیگر از هموطنان 
بر اثر ابتلا به »کووید-19« 

ب�ا وجود ج�ولان وی�روس کرونا در کش�ور، آمار 
جان باختگان ناش�ی از این بیماری مدتی اس�ت زیر 
۲۰۰ نفر در یک شبانه روز گزارش می شود. به گزارش 
»وطن امروز«، وزارت بهداش�ت دیروز اعلام کرد: طی 
ش�بانه روز گذشته ۱98 نفر در کشور به دلیل ابتلا به 
کرون�ا جان باختند. از ظهر روز ش�نبه تا ظهر دیروز 
)9 خرداد ۱۴۰۰( بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، 
8 ه�زار و 8۷6 بیم�ار جدید مبتلا ب�ه »کووید-۱9« 
در کش�ور شناسایی شدند که هزار و ۱5۴ نفر از آنها 
بستری شدند. متاسفانه در این مدت زمان، ۱98 بیمار 
»کووید-۱9« نیز جان خود را از دست دادند تا مجموع 
جان باختگان این بیماری در کشور به ۷9 هزار و 939 
نفر برسد. خوشبختانه تاکنون ۲ میلیون و ۴۴۱ هزار و 
5۲8 نفر از بیماران هم بهبود یافته یا از بیمارستان ها 
ترخیص شده اند. همچنین ۴ هزار و ۲۱9 نفر از بیماران 
مبتلا به »کووید-۱9« در بخش های مراقبت های ویژه 
بیمارستان ها تحت مراقبت قرار دارند. گفتنی است 
در حال حاضر ۱3 ش�هر کشور در وضعیت قرمز، ۲۱۴ 
ش�هر در وضعیت نارنجی و ۲۲۱ شهر در وضعیت زرد 
بیماری کرونا قرار دارند. بنا بر اعلام مرکز روابط عمومی 
و اطلاع رس�انی وزارت بهداشت، تاکنون 3 میلیون و 
۴9۴ هزار و ۱۴5 نفر دوز اول واکسن کرونا و 5۱5 هزار 
و 9۰8 نف�ر نی�ز دوز دوم را تزریق کرده اند و مجموع 
واکس�ن های تزریق شده در کش�ور به ۴ میلیون و ۱۰ 

هزار و 53 دوز رسیده است. 

نیروهای مورد نیاز دانشگاه ها، مؤسسات پژوهشی و پارک های 
علم و فناوری نزدیک به ۳ هزار نفر است که عمدتا در رشته های 
فنی، تخصصی و آزمایشگاهی استخدام می شوند. حالا ثبت نام برای 
برگزاری آزمون این گروه از نیروها که نخستین آزمون استخدامی 
سال ۱۴۰۰ به ش��مار می رود، از روز سه شنبه ۱۸ خردادماه آغاز 
می شود. به گزارش ایسنا، ثبت نام و شرکت در آزمون استخدامی 
دانش��گاه ها، مؤسس��ات و پارک های علم و فن��اوری وزارت علوم، 
تحقیقات و فناوری سال ۱۴۰۰ به صورت اینترنتی بوده و تا روز 
شنبه ۲۲ خردادماه ادامه دارد. متقاضیان ضرورت دارد در مهلت 
تعیین شده و پس از مطالعه دقیق دفترچه راهنما و فراهم کردن 
مدارک و اطلاعات موردنیاز ثبت نام در آزمون استخدامی دانشگاه ها، 
مؤسس��ات و پارک های علم و فن��اوری وزارت علوم، تحقیقات و 
فناوری در س��ال ۱۴۰۰ به درگاه اطلاع رس��انی سازمان سنجش  
آموزش کش��ور به نشانی www.sanjesh.org مراجعه و نسبت به 
ثبت نام و شرکت در آزمون مذکور اقدام کنند. دفترچه راهنمای 

ثبت نام در این آزمون استخدامی همزمان با 
شروع ثبت نام روی درگاه اطلاع رسانی سازمان 
سنجش آموزش کشور قرار خواهد گرفت. در 
این راستا، اباصلت خراسانی، مدیرکل منابع 
انسانی و پشتیبانی وزارت علوم با بیان اینکه 
در حال حاضر در رشته های عمومی جذب 
نیرو نداریم، افزود: در این راستا سازمان اداری 
و استخدامی کشور با ۱۹۸۰ مجوز استخدام 

برای مراکز آموزش عالی موافقت و سازمان برنامه و بودجه نیز ۱۹۵۰ 
مجوز استخدامی را تامین اعتبار کرده است. وی تاکید کرد: بر اساس 
نیازسنجی هایی که وزارت علوم انجام داده است، نیروهای موردنیاز 
دانشگاه ها، مؤسسات پژوهشی و پارک های علم و فناوری نزدیک به 

۳ هزار نفر است که عمدتا در رشته های فنی، 
تخصصی و آزمایشگاهی استخدام می شوند. 
مدیرکل منابع انسانی و پشتیبانی وزارت 
علوم با بیان اینکه فرآین��د برگزاری آزمون 
استخدامی از طریق سازمان سنجش آموزش 
کش��ور انجام می ش��ود، اظهار کرد: با جذب 
این نیروه��ای متخصص، بخش عظیمی از 
مشکلاتی که هم اکنون در نگهداری، تعمیر و 
حفظ آزمایشگاه های دانشگاه ها، مؤسسات پژوهشی و پارک های علم 
و فناوری سراسر کشور وجود دارد، به صورت اساسی حل می شود. 
خراسانی گفت: در نظر داریم برای مراکز آموزش عالی - پژوهشی 
آزمون جداگانه و اختصاصی برگزار شود. وی با بیان اینکه این آزمون 

استخدامی به صورت متمرکز خواهد بود، گفت: سازمان سنجش 
آموزش کشور، سازمان امور اداری و استخدامی و سازمان برنامه و 
بودجه هم به همراه وزارت علوم پای کار هستند تا ان شاءالله این 
تکلیف را هر چه سریع تر به انجام رسانیم. خراسانی با اشاره به معرفی 
۳ برابر ظرفیت نیروها و اینکه دستگاه ها می توانند با انجام مصاحبه، 
نیروهای برگزیده خودشان را انتخاب کنند، افزود: تمام دانشگاه ها 
نیازسنجی و سهمیه بندی شده اند و بر مبنای نیاز و سهمیه ای که 
به تایید رؤسای دانشگاه ها و مؤسسات پژوهشی و پارک های علم و 

فناوری رسیده، اقدام خواهیم کرد. 
مدیرکل منابع انسانی و پشتیبانی وزارت علوم در پایان با تاکید 
بر حضور نیروهای شرکتی در این آزمون اظهار کرد: توصیه می کنیم 
نیروهای شرکتی که واجد شرایط بوده و رشته شغلی شان مرتبط 
است حتما در این آزمون شرکت کنند، زیرا برای تبدیل وضعیت شان 
پیش بینی هایی انجام گرفته که به این ترتیب یکی دیگر از مشکلات 

آموزش عالی نیز حل می شود. 
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